
 
Protokoll fört vid sammanträde med guvernörsrådets arbetsutskott, GRAU, protokoll 

nummer 3 verksamhetsåret 2022 - 2023 
 

Tid: Måndag den 9 januari 2023, klockan 10.00.-13.00 
Plats: Via zoom 

 
Närvarande: GRO Bengt Persson, IPGRO Alf-Göran Andersson, VGRO Pia Rundberg, Controller 
Annica Nordell, stadgesekreterare Alf Bakken. 

 
§ 36 Mötets öppnande. 

GRO Bengt Persson hälsade välkommen till verksamhetsårets tredje möte med 
guvernörsrådets arbetsutskott, verksamhetsåret 2022 – 2023, och förklarade mötet för 
öppnat.  

 
§ 37 Anmälan av tillkommande ärenden att behandlas under §48. 

a) Lunafonden 
b) Inkomna motioner från klubbar 
c) Anmälningssystem - Riksmötet 

 
Övriga frågor att behandlas under § 49. 
a) GR5 
b) Riksmötestrycket 
c) Stadgekommittéen 

 
§ 38 Fastställande av dagordningen. 

Föreliggande förslag till dagordning fastställes. 
 
§ 39 Protokoll från GR3  

GRAU beslutar att med godkännande lägga protokollet till handlingarna. 
 
§ 40 Ukrainahjälpen, aktuella avtal 

IPGRO Alf-Göran och DG Klas Nilsson har träffats och upprättat fyra avtal, som bla avser 
Röda Korset och Caritas. Dessa avtal har Anders Rendik tagit med till Ungern för 
underskrift. Avtalen gäller ej mat eller elgeneratorer. När avtalen har undertecknats av 
berörda parter, kan projektet starta. Redovisas på GR4. 

  
§ 41 Lions 75 år 

GRO Bengt Persson informerade att MDHR fått i uppdrag att sammanfatta 75 år med Lions som 
skall redovisas på Riksmötet i Karlstad. Dessutom har MDGST Sten-Yngve Södergren 
tillsammans med MK Lars Kuntze fått i uppdrag att ta fram material till samtliga Lionsklubbar 
för att uppmärksamma den 24 mars 2023. 

 
§ 42 Beslutskontrollen per 2023-01-09, bilaga 78 

 GRAU gör en genomgång av föreliggande beslutskontroll 
 

§ 43 Ekonomi och budget 
 Controller Annica Nordell lämnar skriftlig rapport till GR4. 

 
§ 44 Lions kontor 

Controller Annica Nordell informerade att möte om kontoret skall hållas den 17/1. 
Redovisning sker på GR5 

 



 
§ 45 Aktuell medlemssituation 

GRAU konstaterar att vi tyvärr fortsätter att minska vårt medlemsantal. Fn är vi ca 7.400 
medlemmar. Diskuterades åtgärder såsom gemensam reklam, kampanjer samt 
marknadsföring. 

 
§ 46 Rapporter från kommittéer och arbetsgrupper. 

 
a) Koordinatorn för ledarutveckling GLT.  
Ingen rapport 

 
b) Koordinatorn för serviceutveckling. GST Bilaga 77. 

GRAU noterar rapporten och överlämnar den till GR 4 
 
c) Koordinatorn för medlemsutvecklingen, GMT 

Ingen rapport 
 

d) Koordinatorn för New Voices, Bilaga 73.  
GRAU noterar rapporten och överlämnar till GR4 
 

e) MD:s LEO-Ungdomssektion.  
Ingen rapport 

 
f) MD:s LCIF coordinator. Bilaga 82 

GRAU noterar rapporten och överlämnar den till GR 4. 
 

g) Kommittén för funktionsvariationer  
Ingen rapport 

 
h) Stiftelsen Barndiabetesfonden. Bilaga 76 
GRAU noterar rapporten och överlämnar den till GR 4 
 
i) Bring Quality to Life Bilaga 74 
GRAU noterar rapporten och överlämnar den till GR 4. 

 
j) MD:s miljökoordinator/miljöjuryn,  Bilaga 72, 80  
GRAU noterar rapporten och överlämnar den till GR 4 
 
k) MD:s hedersråd,  

Ingen rapport 
 
l) MD:s projektkoordinator.  

Ingen rapport. 
 

m) Water means life Bilaga 81 
       GRAU noterar rapporten och överlämnar den till GR 4 

 
n) Lions Club international  

Ingen rapport 
 
o) Nordiska samarbetsrådet  NSR  

GRO Bengt Persson tackade kommittén för arbetet med att ordna mötet i Borås nu i 
januari månad. 

 



 
p) Stiftelsen Lions Quest 

Ingen rapport 
 

q) Kommittén för ungdomsverksamhet (YED 
Ingen rapport 

 
r) MD:s marknadskommittén. Bilaga 79 

GRAU noterar rapporten och överlämnar den till GR 4 
 
s) Riksmöteskommittén samt Riksmötesbullentinen. Bilaga 75 

GRAU noterar rapporten och överlämnar den till GR 4 
Se även §47 tillkommande ärenden 
 

t) Riksvalsnämnden  
Ingen rapport 

 
u) Konungen jubileumsfond 

Ingen rapport 
 

§ 47 Tillkommande ärenden 
 

a) Skrivelse har kommit från privatperson om stöd till Lunafonden.  
 AU föreslår GR att avslå denna begäran om bidrag 
 

b) Inkomna motioner  
1. Motion från LC Sollefteå - Riksmöten digitalt eller hybridmöte 
2. Motion från LC Sollefteå -  protokoll Riksmöten och distriktsmöten 
3. Motion från LC Åhus – kallelse till klubbmöten 
4. Motion från LC Knivsta – nationell miljökommitté 

 GRAU har tagit del för fortsatt handläggning 
 

c) Anmälan till Riksmötet. Se även bilaga 75 
 Riksmöteskommittén önskar att utreda samt se över anmälningssystemet – dels i allmänhet 
och dels    för riksmöten. Med avrapportering senast till GR2, 2023-2024 
 GRAU föreslår GR att besluta att låta riksmöteskommittén utreda samt ta beslut i denna 
fråga 

 
      
§ 48 Övriga frågor 

a) IPGRO Alf-Göran Andersson informerade att diabetsfondens projekt nu är 
redovisade och inskickade till LCI.  

  
b) GRAU förbereder kallelse samt inbjudan till GR5 i Södertälje där controller Annica 

Nordell samtidigt sammanställer information om den nya resepolicyn. 
 

c) Riksmötestrycket – GRAU diskuterar vad som kan göras digitalt för nedladdning 
från hemsidan.  
GRAU överlämnar till GR för beslut 

   
§ 49 Nästa möte med GRAU 

       Nästa möte hålls den 2023-02-20 
 



 
 

§ 50 Sammanträdet avslutas. 
IPGRO Alf-Göran Andersson tackade GRO Bengt Persson för ett väl genomfört och trevligt 
möte. 
GRO tackade för ett innehållsrikt möte och avslutade detsamma. 

 
 

Bengt Persson Pia Rundberg 
GRO vGRO 
Ordförande Sekreterare 

 
 
 

Alf-Göran Andersson                     Annica Nordell 
IPGRO            Controller 
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Beslutskontroll 2023-01-09 
AU. 


2021-2022 


§ 106 Arbetsordning/Uppdragsbeskrivning för Bring Quality to Life. Uppdrag till GRAU, enligt GR 
protokoll, § 128. Arbetet ska genomföras tillsammans med ledningen för Bring Quality to Life. 
Förslaget ska vara framme till GRAU 5. 


2022-2023 


§ 13 MD:s hemsida GRAU har gett uppdrag till MD:s IT-ansvarige att i samråd med personalen på 
kontoret se över hemsidan samt uppdatera densamma. 


§ 15 Water Means Life Mursal Isa har gjort förfrågan om sponsring av tankbil för transport av vatten, 
då man inte skall borra i ”trean”. GRAU återremitterar ärendet då ytterligare information behövs, bla 
om LCIF grants. 


GR 


2021-2022 


GR 6 


§ 215 Ekonomi och budget, april 2022.  


Bilaga 245, 246, 247. Controller Bengtåke Johansson kommenterar balansrapporten, 
resultatrapportens administrativa delar samt projektrapporten. Controllern påpekat att 
resultatrapporten kommer att visa ett betydande underskott vid verksamhetsårets slut. GR beslutar 
att uppdra åt controller Bengtåke Johansson och ekonom Bengt Lundblad att ingående analysera 
orsakerna till det förväntade underskottet.   


§ 219 Hjälp Lions Hjälpa Diabetesforskningen. Bilaga 250, 251.  


Projektstyrelsen för projektet Hjälp Lions Hjälpa Diabetesforskningen har konstaterat att det inte är 
möjligt att genomföra projektet inom given tidsram, med ett projektslut den 30 juni 2022. Detta hör 
då samman med det fokus som givits Ukraina. En begäran om förlängning av projektet till den 31 
december 2022 är inlämnad till Lions Clubs International, Marketing Committee. Något svar på 
begäran har i skrivande stund inte inkommit. GR beslutar att notera informationen och avvakta svar 
från Marketing Committee. 


§ 227 Diskussion om och beslut om organisationsöversyn av MD 101.  


Guvernörsrådet har under verksamhetsåret konstaterats att det finns strukturer och processer på 
MDnivån som är otydliga. Det är viktigt att tydlighet råder för att undanröja missförstånd. GR 
beslutar att till kommitté med uppdraget att göra en förutsättningslös genomgång av organisation, 
strukturer och processer inom MD utse inkommande IPGRO och stadgesekreterare 


2022-2023 


§8 Lions kontor GRO har fört samtal med personalen om en återgång till att arbeta på kontoret tre 
dagar i veckan. Ansvarsförsäkring när personal arbetar hemifrån skall utredas samt vilken teknisk 
utrustning som behövs vid hemarbete. Torbjörn Bengtsson och Annica Nordell fick i uppdrag att titta 
på en ombyggnad av kontoret och vilka effekter det skulle få. Ett förslag redovisas på GR4. 
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§11. Bevakningsärende gällande medlemsutvecklingen i Distrikt N Distrikt N 1071 
medlemmar och Distrikt M 1227 medlemmar kommer på sikt att behöva göra förändringar. GR 
avvaktar internationella styrelsen beslut vad gäller medlemsantalet i distrikten. 


c-mål för Hjälpfonden Bil 17 Guvernörsrådet noterar rapporten och lägger den till handlingarna. 


§15 Övriga frågor -Tre personer skall utses till Konungens jubileumsfond Förslag på personer till GR. 


§27 Projektplan för Ukraina För närvarande drivs projektet som ett klubbprojekt under ledning av 
Anders Rendik, samt Caritas Ungern och Röda korset Ungern. Under förutsättning att de avtal och 
försäkringsfrågan blir löst så kommer projektet att tilldelas 1miljon per år under en tvåårsperiod. 
Guvernörsrådet beslutade att Per Oremo och Göran Hammarlund skall ingå i projektledningen. 
Skriftliga avtal måste skrivas om MD skall ansvara för projektet. 


§29 Handboken IPGRO och DG Göran Hammarlund ansvarar och tittar på en förändring till 2024- 
2025 års handbok. 


§31Uppdraget till stadgekommittén Stadgekommittén har inkommit med frågeställning gällande 
arbetet stadgar och arbetsordning. GR beslutade att kommittén jobbar vidare med frågan. 


§34 Pengapåsen GR konstaterar att pengapåsen inte fyller någon funktion längre och beslutar att 
föreslå riksmötet att pengapåsen upplöses och de pengar som finns på kontot överförs till 
katastrofberedskapen. 


§39 Förslag till beslut gällande MD-GAT DG Leif Gustafsson redogjorde för några förslag på hur MD-
GAT borde arbeta, bl.a hitta ett sätt för styrning, förstå utvecklingen, få igång aktivitetsredovisning, 
GMT skall vara ett stöd i uppföljningen. GRO skall inom en snar framtid kalla till ett zoom-möte med 
GAT-teamet.  


§40 Ansökan om 40 000 euro till Ukraina att administreras av Nilgun Niord Guvernörsrådet 
beslutade att bifalla ansökan  


§41 Tillkommande ärenden a-beslut om nya kläder att användas vid convention, Från Finland 
kommer förfrågan om T-shirts istället för de vita kläderna, som idag bärs vid convention. vCC i de 
nordiska länderna fick i uppdrag att undersöka frågan. Pia Rundberg informerade att Besked kommer 
att lämnas i samband med NSR i Borås. Kostnaden är ca 35 euro/tröja. 


 


Frösön 2022-12-30 


Annica 


 








       Rapport till GR4 2022–2023 från Marknadsföringskommittén 


Under november och december har vi genom ett fint samarbete med GST och 
Barndiabetesfonden genomfört den aktivitet som vi skissade på under oktober. 


Det anslag vi fått från LCI under 2021-2022 för arbete med ”Hjälp Lions Hjälpa 
Diabetesforskningen” och med att se till att hjälpa klubbarna med sin 
medlemsrekrytering, är nu slutredovisad. 


Ett par av aktiviteterna är inlagda i Mynewsdesk. Dessa omfattar dels ”Bring 
Quality To Life” dels aktiviteten ”Elgeneratorer till Ukraina”. I samband med detta 
sändes det också ut en pressrelaese till de klubbar som deltog i Elgenerator-
aktiviteten. Meningen med den var att klubbarna skulle kunna ge den till den lokal 
pressen. Resultat blev att flera tidningar uppmärksammade och tog in den. 


Ett par exempel på tidningsurklipp: 
         https://www.sydnarkenytt.se/kumla/artikel/lions-i-kumla-hjaelper-ukraina-med-elverk 
         https://www.sydnarkenytt.se/kumla/artikel/lions-i-kumla-hjaelper-ukraina-med-elverk 


Vi har också tillsammans med Lionskontoret påbörjat arbetet med att göra en ny 
hemsida. Meningen är att vi i samband med GR5-mötet ska kunna uppvisa ett 
resultat.  


Marknadsföringskommittén 


PDG Ralf Melin LC Saltsjöbaden 
Kristina Klempt   LC Upplands Väsby 
Valter Kroon   LC Älmhult 
Ulf Ström LC Oxelösund 
Kjell Höddelius.            LC Linköping/Valla 
Lars Kuntze         LC Oxelösund, Ordförande 
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Report from the MD 101 environmental committee for the NSR meeting in 
Borås on January 19 – 20, 2023. 
 
From the beginning was the task to make a report/summary with reference to  
MD 101 – 104 – 106 – 107 and 109. But because lack of time was this not possible. But 
regarding to the answers I got can a summary be that the “environmental issues” are on the 
agenda in all the MD: s.  
MD 107, Finland, is also involved in launching the European Environmental and Sustainable 
Task Force. 
 
 
MD 101 
MD 101 Sweden is an environmentally aware service organization.  
Access to clean water and to minimize climate change is therefore our main environmental 
focuses.  
 
We work to minimize our own environmental footprint (car, air, food), perform activities that 
reduce environmental footprints, and gives service.  
Internationally we drill for water in northern Africa to make it possible for people to stay in 
their homelands. 
 
We support other actors in Sweden that performs environmentally good activities with a 
Miljöpris (Environmental award). 
 
One of the targets for 2022-2023 is to perform activities that clubs can use to pay attention to 
Lions Clubs and the World environment day.  
 
 
Kisa 2023-01-02 
 
Gunnar Rydin 
Chairperson Environmental Committee MD 101 
Mobile. 0702448286 
Mail. gunnar.rydin@telia.com 
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Minnesanteckningar från styrgruppen för Water Means Life 
Datum: den 7 januari 2023 
Plats: Distansmöte 
Tid: 14:00 -  
Närvarande: Lennart Pettersson, Kim Alvelius, Mursal Isa 
 
Punkter att diskutera 
Lägesrapport från borrningen 
Mursal har haft kontakt med borrfirman den 6 januari. Borrningen är nere på 130 meter. 
Företaget väntar på bättre kompressor för att kunna fortsätta vidare genom berget.  
Det har regnat i området kring Hiriiro vilket gör att det finns bättre tillgång vatten för 
borrningen.  
 
Riksmötet i Karlstad 
Vi är anmälda till Riksmötet  
 
Ekonomi 
Vi har inte fått fakturan ännu men vi förväntas oss att den kommer när de får dit en annan 
utrustning som kan borra vidare. Lennart kontaktar Lundblad för att få detaljer om nuvarande 
ekonomi.  
 
NSR 
Vi ska rapportera om vattenprojektet till NSR. Mursal deltar torsdag den 12 januari 2023 på  
länk.   
 
Nästa möte 
Måndag 6 februari. 
 
Styrgruppen för Water Means Life 
Lennart Pettersson Kim Alvelius  Mursal Isa 
Projektordförande Projektledare Vice projektledare 
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Rapport från L C I F Coordinator MD 101 AU 4 / Gr 


 
Nu har vi kommit halv vägs igenom verksamhets året 2022-202 


Trots stora problem i början av verksamhets året så har vi verkligen fått 


en bra struktur gällande LCIF i MD 101. Distriktens Coordinatorer har påbörjat 


enligt den målsättning som vi hade lagt. 


 Steg 1 att få klubbarna att tillsätta Coordinator samt att få en mail lista till den personen för att 
kunna ge information snabbt på det som är aktuellt. 


Del mål 2 att få en grundläggande utbildning i klubb, distrikt, och även på de utbildningar som 
annordnas centralt när det gäller Lcif. 


 Tyvärr finns tora luckor när det gäller en av våra största aktiviteter! 


 


Min förhoppning är att det här verksamhetsåret blir det  fantastiska år där vi kan få alla klubbar 
att vara med och bidra efter sina förutsättningar. 


En glädjande nyhet är att i MD 101 har vi 23 klubbar som har fullgjort avtalet som 
modellklubb! 


 


 


L C I F är bland de första på plats när katastrofer inträffar!   


HJÄLP OSS ATT FORTSÄTTA MED DETTA! 


! 


Mockfjärd 2023 01 05 


PDg Lennart Fredriksson 


MD101 L C I F Coordinator 


 








 


 
Lions Clubs International MD101 Sverige 


www.lions.se 
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Rapport från Miljöjuryn till GRAU 3 och GR 4 året 2022-2023  
 
Miljöjuryn har haft ett förberedande möte den 16 december och håller urvalsmötet den 24 januari. 
I början av december fanns 75 000 kr på kontot vilket räcker för att dela ut priset. 
 
Ett dilemma är att få förslag har kommit in. Tidigare har distriktens miljökoordinatorer kunnat 
pusha för fler förslag. Idag har endast ett distrikt mig veterligen en miljökoordinator.  
 
Att föra in en ny ambition, att Lions är en miljömedveten hjälporganisation, innebär ett 
förändringsarbete som kräver en viss organisation för att lyckas. De enkäter som den tidigare 
miljökommittén sänt till klubbarna visar ett begränsat men starkt ökat intresse för miljöfrågan. Se 
inklippt text nedan. 


Miljöenkäten vintern 2021 - 2022 gav positiva svar. 
Enkäten sändes till klubbarnas presidenter och sekreterare förra vintern med påminnelse. 


  
 
Svarsfrekvensen har ökat från 23 till 29 % av klubbarna. Se bilden ovan. 
Frågorna handlar om vad medlemmar och klubbar kan påverka i sin Lions-verksamhet. 53 % 
väljer svenska råvaror till måltiderna. 25 % kan dock inte lätt påverka valet av råvaror. 89 % har 
kranvatten lätt tillgängligt. 79 % sorterar avfallet och 91 % avstår från engångsplast. 
Andelen som använder digitala lösningar har ökat från 54 till 67 %. Vanligast har varit 
Zoom och Teams. 
Dubbelt så många eller ca 60 % av svarande klubbar genomförde eller planerade miljöaktiviteter 
år 21-22 jämfört med år 20-21. Det är väldigt roligt! Uppenbart ökar miljöintresset bland Lions 
medlemmar och det bådar gott både för miljöaktiviteter och medlemsvärvning. 
 
Miljökoordinatorerna ökar miljömedvetenheten inom Lions på distriktets olika möten och genom 
att miljökontakter i klubbarna utses och kan informeras. När koordinatorerna inte finns på plats 
riskerar miljöintresset minska, aktiviteter med någon miljödel genomförs inte och att man ser inte 
över sin egen miljöpåverkan. Konsekvensen av detta är att det inte är självklart att miljöpriset kan 
fortsätta att delas ut. Risken för att media påstår att Lions ägnar sig åt grönmålning är uppenbar, 
dvs att Lions stödjer och uppmuntrar andra, men att organisationen inte arbetar med sin egen 
miljöpåverkan.  
 
Lions Knivsta har sänt en motion till Riksmötet för att få en större klarhet om hur Lions bör 
organisera sig för att tydliggöra och genomföra att vi är en miljömedveten hjälporganisation. 
 
Jan Eksvärd 
Sammankallande i Miljöjuryn 





		Miljöenkäten vintern 2021 - 2022 gav positiva svar.






Lions Clubs International 


Vellinge 2022-12-26 MD 101 


Rapport New Voices 


Under perioden från senaste rapportering i oktober har ett zoom-möte ägt rum, som leddes av 
vCC Pia Rundberg. Tyvärr fick mötestiderna ändras vilket gjorde att antalet deltagare blev färre. 


Under perioden har många New Voices varit engagerade i olika jul- och luciaarrangemang och 
har med all säkerhet gjort sina röster hörda. 


Lions New Voices Team Europe har arrangerat webbmöten. Det senaste med arrangemanget av 
New Voices var på temat ”Leo-och unga Lions”. Unga människor, med starka nya röster och ett 
fantastiskt engagemang, berättade sina historier om hur de blev medlemmar som Leo respektive 
Lions. 
De inbjudna talarna vid zoom-mötet visade idérikedom och stor kunnighet, vilket är en stor 
tillgång för Lions som borde få utvecklas även i vårt land. 


Ett nytt zoom-möte för New Voices i Sverige är planerat till den 8 januari. 


 Tyvärr har min stora sorg efter min makes bortgång gjort att 
jag inte haft kraft att engagera mig. Tack alla Lions för alla blommor, brev och all er omtanke. 


Vellinge som ovan 


Eva Persson  
PDG 
MD New Voices 
New Voices Team Europe 
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Rapport till GR 4 januari 2023 


Aktuella beställningar och beredskapslager hos MSB i Kristinehamn 
Lions MD101 har ansökt om en ny LCIF Grant på USD 100 000 ,-för BQtL, som fått nummer 
MAT21931. 
Sändningen MAT21074 (320 12kvm familjetält och 1600 filtar) kom in i MSBs lager i 
november 2022. Dessa slutredovisas till LCIF när momsen är betald i februari 2023. 
Det fanns 16 tält och 80 filtar av sändningen MAT20256, som är slutredovisad till LCIF. 
Dessa fick inte plats i leveransen till Pakistan. 


Tidigare Grant´s och projekt 
SÄNDNING MAT20256 
Sändningen MAT20256 bestod av 320 stycken 12kvm familjetält och 1600 filtar som inkom i 
MSB:s lager i mitten av april 2022.  
Budget med dollarkurs 10.- 2 061 320.- 
LCIF Grant utbetalt 22-01-10 890 900.- 
Momsen inbetalades 22-08-12 370 921.- 
Resultat -15 062.- 
Redovisat till LCIF 22-09-15 
 
PROJEKT 19, ÖVERSVÄMNING I PAKISTAN  
Projekt Pakistan genomfördes under september 2022 med 304 tält och 1520 filtar, med lion 
Mikael Jansson närvarande. 
 
SÄNDNING MAT21074 
Budget med dollarkurs 10.- 2 071 300.- 
LCIF Grant utbetalt 22-07-21 988 433.- 
Moms att utbetala i februari  ca 412 000 - 


Övriga aktiviteter 
Inget övrigt att rapportera sedan föregående rapport. 


Saldo 
Per den 18 november 2022 finns det 1 771 412.- med en skatteskuld (moms) på ca 412 000.- 


 


2022-12-28 
för BQtL 
Reino Wikström 
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Rapport från Riksmöteskommittén 
Till GR4 


 
Rapport nr 3 2022-23 
RMK lämnar här rapport nr 3. 


 
NSR Borås 2023 
Bokningar är genomförda och arbetet pågår för att slutföra mötet. Följande 
antal har anmält sig: 
Danmark 14 personer, Finland 9 personer, Island 13 personer, Norge 15 
personer, Sverige 23 och USA 2 personer, totalt 76 personer. 


 
 


Karlstad 2023 
RMK  har  aviserat  vid  ett  flertal  tillfälle  att 
anmälning systemet MÅSTE bytas ut. Det är inte RMK som kan göra det. Klagomål över 
hanteringen fanns i tidigare enkäter och även nu kommer det in klagomål om ett tungrott 
oöverblickbart system att fylla i. RMK ser gärna att GR tar sig an frågan under verksamhetsåret. 
För Karlstad är det försent. 


 


 
 
 


Halmstad 2024 
Inväntar kostnader för hybridmöte så att beslut kan tas huruvida det är möjligt. 


 
Framtiden, hybridmöten mm 
GR behöver diskutera framtidens riksmöten. I protokollet redovisas naturligtvis inte 
diskussioner. Det gör det svårare att se om GR har haft funderingar i frågan över huvud taget. 
Redan i förra rapporten gavs en del underlag som visar att frågan inte per automatik är enkel. 
Effekterna kan bli andra än vad man tror – tex att väldigt få deltar fysiskt på mötet och färre 
an vad man hoppats på deltar digital - och hur hanteras i så fall detta. 


 
Annette Eiserman-Wikström Finn Bangsgaard   Thorbjörn Bengtsson Annica Nordell  Mattias Öberg 
 


RMK


Förslag till beslut: Att GR ger AU eller utsedd arbetsgrupp i uppdrag att se över 
anmälningssystemet i allmänhet och för riksmöten i synnerhet. Avrapportering ska ske senast 
GR2 2023-2024. 
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Rapport till GR 4 
Från Lions representanter i Barndiabetesfonden.  
 
Varje år drabbas 1800 svenskar av typ 1-diabetes, varav 900 är barn. Ingen vet varför och ingen 
botas. Sjukdomen innebär intensiv egenvård dygnet runt, livet ut och trots ny modern teknik 
drabbas många barn och unga av allvarliga komplikationer och för tidig död. Det vill 
Barndiabetesfonden och Lions ändra på! 
  
Barndiabetesfondens målsättning är att besegra typ 1-diabetes till år 2040 genom att: 
 Öka kunskapen om typ 1-diabetes hos allmänhet, vård och skola. 
 Öka insamling till forskningen för att förebygga, bota eller lindra typ 1-diabetes hos barn och 
vuxna. 
 Öka stödet till drabbade med familjer. 
 
Lions representanter i Barndiabetesfondens styrelse, Per Krantz och Anna Maria Bernstein  deltog i 
Barndiabetesfondens styrelsemöte 6/12. 
Ledamöter från vetenskapliga rådet deltog för att presentera och föreslå lämpliga bidragsmottagare. 
29 ansökningar beviljades med totalsumman 19,6 miljoner kr, varav det största på 1 990 000 kr gick 
till Per-Ola Carlsson, Uppsala. Hans forskning avser forskning kring transpantation av stamceller. 
Där är målet att kunna bota typ 1 diabetes, vilket många forskare nu tror kan vara delvis uppnått 
inom 10 år.  
Malin Flodström Tullberg, Karolinska institutet Huddinge fick 1, 3 miljoner till sin forskning om 
förkylningsvirus kan leda till typ1 diabetes och i så fall förebyggas med medicinering. 
Johnny Ludvigsson, Linköping fick 552 000 till sin forskning för att lindra typ1 diabetes med ett 
vaccin direkt in i lymfkörten för att förlänga egen produktion av insulin. 
För utförligare information hänvisas till hemsidan www.barndiabetesfonden.se  
 
Några andra glimtar från styrelsemötet: 
All insamlingsverksamhet i Sverige går nu pga omvärldssituationen sämre.  Det bekräftas av 
organisationen Giva Sverige. Därför kommer kansliet att utreda den rådande situationen och hur 
den administrativa kostnaden kan anpassas därefter. 
Prognosen för 2022 är knappt 20 miljoner kr, klart lägre än förväntat. 
Insamlingsprognosen för 2023 är 25 miljoner kr, varav 6 miljoner avsättes för administrativa 
kostnader och resten går till forskningen.Det innebär att forskningsanslagen nästa år sannolikt måste 
minskas. 
Man har under året satsat på marknadsföring mot företag med kunskap om typ 1 diabetes. Det har 
resulterat i ett avtal med ICA Maxi Syd. 
Medlemsantalet har ökat betydligt under året. Barndiabetesfonden har nu 4000 medlemmar. 
 
Till sist är det värt att uppmärksamma höstens samarbetskampanj, Lions och Barndiabetesfonden. 
Temat har varit ”Hjälp Lions bota typ 1-diabetes. Inom MD har GST Sten-Yngve Södergren, 
ordförande för Marknadsföringskommittén Lars Kuntze och Lions representant i 
Barndiabetesfondens styrelse Per Krantz tagit fram ett omfattande material med hjälp av Åsa 
Laulajainen från Barndiabetesfonden. Detta finns nu på hemsidan lions.se. Två webinarier 



http://www.barndiabetesfonden.se/
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genomfördes för Lions i november, först hantering av Facebook och 
senare information om typ1 diabetes.  
Detta upparbetade och välfungerande samarbete bör kunna användas av MD 101 framöver. Dels 
kan det vara i kampanjer för Lions insamlingar till Barndiabetesfonden och dels för att lära våra 
Lions mer om användning av Facebook i allehanda lionskampanjer. 
Förhoppningen är att distriktsguvernörerna sprider information om Barndiabetesfonden ut i 
distrikten. 
 
Enligt uppdrag, december 2022. 
 
 
Per Krantz och Anna-Maria Bernstein. 
  








Sten-Yngve Södergren, IPDG 101S – MD GST 101 
Mobil: 0703-206065     E-post: stenyngve@hotmail.com 


Rapport till GR4 2022-2023 - MD GST 


Höstens två planerade aktiviteter/kampanjer är en genomförda, båda med mycket 


goda resultat. Information från Världslionsdagen den 8 okt delgavs i rapport till 


GR3. Senaste nytt kring Lions tältaktivitet - BQtL gällande aktuella beställningar 


och beredskapslager, samt tält till översvämningsdrabbade områden i Pakistan, 


hänvisas till separat rapport från BQtL. 


Genomförd aktivitet Världsdiabetesdagen och kampanjen ”Hjälp 
Lions bota typ 1-diabetes” 
Utvärdering av kampanjen är gjord tillsammans med Åsa Laulajainen Bardiabetes-


fonden (BDF), Per Krantz Lions representant i BDF samt Lars Kuntze ordförande i 


Marknadsföringskommittén. Vi kunde alla konstatera ett det var en mycket fram-


gångsrik kampanj, vårt material var bra och användbart. Vi kommer att använda 


samma material som utgångspunkt även nästa år, och där som så behövs göra 


smärre justeringar/uppdateringar. 


Kampanjen har också utvärderats tillsammans med distriktens GST. Den samlade 


bilden är att det var det har fungerat mycket bra, den bästa kampanjen hittills 


enligt. Kampanjmaterialet har varit mycket bra, det har varit i lagom mängd, även 


webbinar om sociala medier var bra. Vad vi kommer att ta med oss är att få ut 


materialet lite tidigare till klubbarna, gärna i månadsskiftet september-oktober, på 


så sätt får klubbarna materialet inför första mötet i oktober. Att det kom lite senare 


i år berodde på att vi jobbade in i det sista med att få till ett riktigt bra material. 


Två bilder från diabetesbilagan till Svenska Dagbladet som kom ut 9 november. 


Insamlingssiffror och inbetalningar 


Det har varit trögt att få in insamlingssiffror från distrikten. Distrikten hanterar 


också redovisningen lite olika, vissa är tydliga med att allt klubbarna samlar in 


skickas till distriktskassören, medan andra vill att det skickas direkt till mottagaren 


ej via distriktet, exempelvis direkt till BDF. I det senare fallet så ser inte distriktet 


hur mycket som samlats in ute i klubbarna, men å andra sidan slipper distriktskas-


sören det merarbete vidarebetalning innebär.  


Insamlingssiffror och utbetald hjälp är en viktig del i vår marknadsföring ut mot 


våra givare men även inåt i organisationen. Måhända är det så att vi behöver ha 


enhetlighet när det gäller redovisningsform, framförallt för att få grepp om hur 


mycket som samlas in, detta får dock bli en senare fråga. 
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Vad gäller inbetalda medel till distrikten så är dessa destinerade till både BDF och 


till LCIF.  


BDF rapporterar att det från Lions inkommit 562 421 kr, fördelat på 32 olika in-


betalningar. Enligt siffror från distrikt så har det till LCIF inkommit ca 114 000 kr. 


Samtliga siffror är från mitten av december. 


I samband med GR4 kommer aktuella siffror från BDF att presenteras. 


 


Slutrapporten för beviljat PR-anslag 


Under ledning av Lars Kuntze så har slutrapport med tillhörande bilagor samman-


ställts. Rapporten med bilagor skickas in till LCI, detta ombesörjs av kontoret. 


 


MyLion och MyLCI 


MD GST har fått i uppdrag att få bättre måluppfyllelse vad gäller klubbarnas inrap-


portering av aktiviteter i MyLion. Tillsammans med distriktens GST så kan jag kon-


statera att våra distrikt kommit olika långt i detta arbete. Distrikt O ligger i fram-


kant, man har ett bra informations- och utbildningsmaterial något andra distrikt 


kan ta del av. De olika distriktens GST kommer att vara viktiga resurser i detta 


arbete. 


För att rent praktiskt komma igång med att arbeta med och implementera MyLion i 


samtliga distrikt, så kommer jag tillsammans med distriktens GST ta fram ett pro-


gram i punktform. Programmet bygger på O-distriktets erfarenheter, och målsätt-


ning är att programmet ska vara klart under januari 2023. Därefter kommer vi att 


börja arbeta med de olika distrikten/klubbarna. Vi är alla medvetna om detta är en 


lång process. 


MD GST ska vidare se möjligheterna att ordna ett webbinar kring hur klubbarna 


rapporter in i och använder MyLion. Detta sker tidigast februari-mars 2023, ett 


arbete som kommer behöva involvera flera olika lionsresurser. 


 


Världsmiljödagen 5 juni 2023 


Tema med innehåll kommer att presenteras för beslut vid GR 4. I processen 


involveras förutom MD GST även Miljökommittén och MF-kommittén. Likaså 


kommer även distriktens representanter vara högst delaktiga i processen att ta 


fram kommande kampanjmaterial. 


 


Genomförda möten 
MD GST har sedan förra rapporten genomfört ett digitalt zoommöte tillsammans 


med distriktens GST. Detta dels för att följa upp kampanjen ”Hjälp Lions bota typ 


1-diabetes”, dels för att planera inför vårens kommande aktiviteter. Vi har en bred 


samsyn i teamet. 


 


 


Sölvesborg, 2022-12-29 


 


 


 


Sten-Yngve Södergren, MD GST 101 





